
VERSLAG BUITENLANDSE DIENSTREIS 

 
HOEVEEL PERSONEN HEBBEN DE REIS GEMAAKT 

6 personen 
 

HOELANG DUURDE DE REIS? 

Verschilde per ambtenaar; van zondag 13 november t/m woensdag 16 of donderdag 17 november (4 of 5 
dagen).  
 

WAT WAS HET DOEL VAN DE REIS?  

Het bijwonen van de Smart City Expo World Congress 2022 in Barcelona, waar wij als gemeente Den Haag 
deelnamen aan het programma georganiseerd door de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO). Dit 
programma begon op zondag 13 november met een kick-off en bestond uit het Internationaal Business Forum 
op maandag 14 november en het Smart City Expo congresprogramma, waaronder deelname op het NL 
Paviljoen samen met de rest van de G5, op dinsdag 15 t/m donderdag 17 november.   
 
Binnen het concept Smart City is steeds meer aandacht voor klimaatneutraliteit. Daarom was ook de deelname 
van gemeente Den Haag aan de EU Missie 100 Climate Neutral & Smart Cities (100CNSC) een van de 
speerpunten tijdens het congres. Verder werd dit jaar ook het Tomorrow.Mobility congres georganiseerd, 
waarbij de focus lag op slimme mobiliteitsoplossingen voor een leefbare en duurzame stad.  
 
In de Nationale Smart City Strategie is bepaald dat de gemeente Den Haag trekker is van het thema Safety & 
Security, met ook een focus op digitale infrastructuur. De gemeente heeft hieraan invulling gegeven middels 
verschillende activiteiten:  
 

1) Deelname aan workshops over Digitale Infrastructuur en de 100CNSC missie tijdens het International 
Business Forum op maandag 15 november. Hier waren, naast de Nederlandse delegaties, ook 
delegaties aanwezig uit Scandinavië (Noorwegen, Denemarken, Finland), Duitsland en Spanje.  

2) Deelname aan de ITEA Smart City Advisory Board meeting, waar een presentatie is gegeven over het 
Living Lab Scheveningen en kennis is verkregen van projecten in andere internationale steden.   

3) Deelname als keynote speaker en panellid bij verschillende congressessies en side-events, zoals ronde 
tafels, over verschillende thema’s: veiligheid in de openbare ruimte, digitale veiligheid, algoritmen en 
AI.  

4) Presentaties op het NL Paviljoen over oa Living Lab Scheveningen, Crowd Safety Management, 
Cybersecurity en de Haagse deelname aan de 100 Climate Neutral & Smart Cities EU missie.  

 
Ook zijn, gewapend met onder andere vragen van collega’s van verschillende diensten, andere steden en 
bedrijven opgezocht om ervaringen uit te wisselen en meer informatie te krijgen over de nieuwste innovaties 
op Smart City, Smart Mobility, en duurzaamheid gebied.   
 

WELKE LOCATIES ZIJN BEZOCHT? 

Barcelona (Spanje):  
-  The Social Hub Barcelona (start RVO missie – 13 november) 
-  La Llotja de Mar (International Business Forum – 14 november)  
-  Fira Gran Via (Smart City Expo World Congress – 15, 16 en 17 november).  
 

WIE HEB JE ONTMOET? (BENOEM DE FUNCTIEOMSCHRIJVING)  



Behalve met verschillende Nederlandse steden, hebben we ook tientallen personen gesproken van andere 
internationale steden en bedrijven. Het gaat hierbij om Chief information Officers, CEO’s, Innovatiemanagers, 
Business Development Managers en experts op het gebied van Smart Cities, Smart Mobility, digitale veiligheid, 
en duurzaamheid.  
 

WAT HEEFT DE REIS DE GEMEENTE OPGELEVERD? 

Deze reis heeft de gemeente niet alleen internationaal meer naamsbekendheid opgeleverd, maar ook binnen 
Nederland een sterkere band met de rest van de G5. Er zijn veel kennis en ervaringen gedeeld, en vele nieuwe 
contacten gelegd. 
 
Verder zijn ook verschillende projecten en evenementen die passen bij de stad van vrede en recht 
gepresenteerd, zoals de Crowd Safety Manager, Hâck the Hague en de Agenda Digitaal Veilig Den Haag. Verder 
zijn veel waardevolle inzichten en ervaringen opgehaald als het gaat om de aanpak van verschillende steden in 
de 100 CNSC missie, en op het gebied van Smart Mobility zijn veel verschillende nieuwe connecties gelegd met 
bedrijven en steden.  
 
Ten slotte zijn er veel gesprekken gevoerd met andere internationale steden om op Smart City / 
innovatiegebied verschillende projecten en ervaringen uit te wisselen. Bijvoorbeeld op het gebied van Safety & 
Security. Dit ook vanwege de vergelijkbare karakteristieken van de steden, als innovatieve stad aan zee. Dit 
leidt tot mogelijke nieuwe samenwerkingen die de komende tijd verkend zullen worden.  
 

ZIJN ER VERVOLGAFSPRAKEN? ZO JA, WELKE? 

Ja, met de G5 is afgesproken dat het de bedoeling is volgend jaar weer mee te doen met een NL Paviljoen. 
Daarnaast zijn er heel veel partijen met wie we mogelijke samenwerkingen onderzoeken. Dit zijn verschillende 
(Nederlandse en internationale) steden en ook bedrijven. Met hen worden mogelijke nieuwe samenwerkingen 
de komende tijd verkend.   
 


